
Hodnocení činnosti reprezentačního družstva sjezdařů v roce 2014 

Nejdůležitější sportovní akcí v roce 2014 bylo Mistrovství světa v Sondriu (Itálie).  Prioritou byly kvalitní výsledky na MS. 

Podobně důležitým úkolem bylo zajistit co možná nejkvalitnější podmínky pro přípravu širšího reprezentačního družstva 
sjezdařů. Rozšířené družstvo by mělo tvořit základ úspěšných vystoupení na dalších vrcholných podnicích v letech 2015-
2018. Ke stejnému cíli směřovalo také pokračování ve velmi kvalitní spolupráci s reprezentačním družstvem juniorů a 
družstvem do 23 let. 

Hlavním cílem v sezóně 2014 bylo Mistrovství světa, k němu směřovala veškerá příprava. Samotnému MS předcházelo 5 
výcvikových táborů, které byly součástí dlouhodobé přípravy směřované k vrcholu závodní sezóny.  

Mistrovství světa se vrátilo na problematickou řeku Adda. Řeka Adda je problematická zejména z důvodů, že je ryze 
energetická. A tak průtok v řece se mění dle odběru el. proudu, což bylo problémem zejména při tréninku. Hladina řeky se 
dokázala během jedné jízdy měnit i o desítky centimetrů... Klasický sjezd se měl jet pětikilometrové trati, kde mělo docházet 
ke střídání jednotlivých typů divoké vody – od mírně tekoucí pasáže až po úseky WW IV. Sprintová trať pak nabídla tu 
nejtěžší pasáž z klasického sjezdu. Ovšem díky velikému teplu a silnému dešti začaly tát sněhy a to tak, že se musela trať 
měnit. Klasický sjezd tak, že start se posunul na start sprintu a cíl byl posunut pod „normální“ cíl asi o dva kilometry. Ovšem 
tyto dva kilometry byly na velmi rovné vodě. Takže se velice divoká voda nahradila vodou klidnou – což byla změna dosti 
podstatná... Naše reprezentace se s původní tratí dostatečně seznámila na výcvikových táborech před konáním soutěže. 
Trať náhradní byla i pro naše závodníky novinkou. Ale konečná bilance pěti medailí z individuálního závodu dokazuje, že pro 
české závodníky je každá změna na poslední chvíli spíše výhodou...  Tuto teorii potvrzují i tři medaile ze závodů hlídek. 
Závod ve sprintu byl měněn pouze okrajově... Závod kategorie C1 ženy se odjel bez finále a na náhradní trati – medaile se 
rozdělovaly již za kvalifikaci. Ovšem i během dvou kvalifikačních jízd se voda měnila v rozmezí plus mínus 30 cm vody. 
Všechny ostatní kategorie odjely na původní trati jak kvalifikaci tak i finálové závody. 4 individuální medaile a další tři z hlídek 
– to jsou údaje vypovídající o síle Českého sjezdového družstva. Perspektivní je první pohled na výsledky všech kategorií.  
Druhý pohled nám odhalí skryté problémy do budoucna – v kajaku žen a částečně v kajaku mužů a deblu se o výsledky 
starají závodníci veteránského věku... 

Podrobný přehled výsledků je v příloze MS - umístění. Jmenovitě bych vyzdvihl medailové úspěchy: 

Největší individuální úspěchy sjezdaři na divoké vodě dosáhli v kategorii singl kánoe. Zde se představil nejúspěšnější 
účastník akce Ondřej Rolenc -  stříbrná medaile z dlouhého sjezdu, titul mistra světa ve sprintu a dvě stříbrné medaile ze 
závodů družstev. Družstvo na dlouhém sjezdu tvořili dále Novosad a Slanina.  Družstvo ve sprintu tvořili dále  Haleš a 
Slanina. Další obrovský úspěch singlířů si připsal Antonín Haleš, který se do finále sprintu dostal z osmého místa, ale 
zlepšenou finálovou jízdou vybojoval bronzovou medaili. 

 Kanoisté pokračovali ve sběru úspěchů i na deblu.  Posádka Marek Rygel a Petr Veselý vybojovali titul mistrů světa 
v dlouhém sjezdu a ve sprintu přidali bronzovou medaili. Společně s posádkami Jelínek – Kristek a Uncajtik-Lisický 
vybojovali stříbro v závodě dlouhých družstev a s Jelínek-Kristek a Tomek-Šrámek vydřeli bronz v závodě sprintových 
družstev. 

Na kajaku žen jsem se dočkali návratu legendy Michaly Mrůzková a tím i návratu medailových úspěchů. Míša byla druhá 
v dlouhém sjezdu. Ve sprintu vyhrála kvalifikaci, ale finále se nepovedlo (12. Místo).  

Kajak mužů je kategorie, kde se vozí medaile již více jak 14 let. Kamil Mrůzek si připsal další z dlouhé řady obrovských 
úspěchů – získal bronzovou medaili v dlouhém sjezdu. Družstvo v dlouhém sjezdu získalo stříbrné medaile (Hála, Slepica, 
Mrůzek) a v družstvech ve sprintu byli třetí (Slovák, Mrůzek, Hála). 

Na singl kánoi žen vybojovala dvě individuální medaile Radka Valíková – obě byly bronzové. 

Za zaznamenání stojí další umístění do desátého místa: 

Kajakáři – Hála čtvrtý ve sprintu. 

Debl kánoe – Lisický – Uncajtik šestí v dlouhém sjezdu a Jelínek s Kristkem pak osmí. Posádka Tomek-Šrámek byla pátá ve 
sprintu. 

Kajak žen – Zástěrová byla sedmá ve sprintu. 

Singl kánoe – Novosad devátý ve sprintu.  

Ziskem devíti individuálních a šesti medailí ze závodu družstev se Česká republika umístila na třetím místě v hodnocení 
národů. Mistrovství světa potvrdilo vysokou úroveň českého sjezdu.  

Závěrem bych chtěl poděkovat oddílům za  vytvoření podmínek pro přípravu reprezentantů. Jsou to zejména oddíly jejichž 
dres v roce 2014 oblékali sjezdoví reprezentanti: Dukla,  Olomouc, Pardubice, Písek, Vysoké Mýto, Český Krumlov, USK, 
Česká Lípa, Žatec, Bohemians, Valašské Meziříčí, KK Brno, Dolní Kounice a Opava. 



Velký podíl na výkonech pak měl i realizační tým, který v roce 2014 pracoval ve složení: 
Knebel Robert – hlavní trenér, Novosad Lukáš – odpovědný trenér za družstvo do 23 let, asistenti a trenéři kategorií – 
Michala Mrůzková a Šťastný Michal, fyzioterapeut – David Lisický. O mediální obraz družstva po celý rok se staral a video 
z Mistrovství světa do České televize zajistil David Knebel. Aktivní členkou sjezdové komise je Líba Rolečková. 
 
V Olomouci dne 17.1.2015.    Robert Knebel 
       Vedoucí trenér RD sjezd 
 


